
Een handelsoorlog zou volgens de 
topbankier alleen maar verliezers 
opleveren. Maar Peter Altmaier, 
minister van Economische Zaken, 
zegt dat Duitsland er ‘alles’ aan zal 
doen om escalatie te voorkomen. 
“Handelsrelaties mogen niet gegij-
zeld worden door de politiek.”

Weidmann zegt dat de aanna-
me van de ECB is dat de handels-
conflicten niet tot een frontale 
handelsoorlog zullen leiden. “Ik 
sluit me niet aan bij het koor van 
pessimisten.” Weidmann denkt 
dat de groei in Europa doorzet. 
Hij onderstreept de kansen voor 
verandering en haalt een Chinees 
spreekwoord aan: “In de wind 
van verandering bouwt de een 
muren en de ander windmolens.” 
Hij zei verder dat uitvindingen 
en successen uitblijven als alles 
maar goed gaat. Brengen onzekere 
tijden werkelijk hel en verdoeme-
nis? “Het is misschien meer een 
levenselixer.”

Ann-Kristin Achleitner is 
hoogleraar en een verzamelaar 
van commissariaten. Ze zegt 
dat de toekomst van de Duitse 
economie geholpen wordt door 
een ‘wederzijdse bevruchting’ van 
jonge ondernemingen en bestaan-
de grootmachten. ”We hebben 
meer technische bedrijven nodig 
die groeien, meer nieuwe Siemen-
sen.” Volgens Achleitner, die de 
‘machtigste vrouw’ uit het Duitse 
bedrijfsleven wordt genoemd, in-
vesteren Duitsers te weinig in hun 
eigen bedrijven. “Het is niet erg 
dat buitenlandse beleggers grote 
belangen hebben in DAX-onder-
nemingen maar we moeten zelf 
ook meer beleggen.” 

Achim Wambach, president 
van denktank ZEW in Mannheim, 
is een kartelexpert. Hij zegt dat het 
bedrijfsleven in Duitsland minder 
sterk is geworden omdat een 
ontvlechting heeft plaatsgevonden 
met wederzijdse belangen. Tot de 
eeuwwisseling was Deutsche Bank 
bijvoorbeeld nog een financiële 
instelling met belangen in veel 
grote Duitse ondernemingen. Maar 
de glorietijden van de bank als spin 
in het web lijken voorbij.

De topman van Deutsche Bank 
Christian Sewing wandelt ook 
in Berlijn in het wild rond. De 
aandelenkoers staat op een diepte-
punt na het verliezen van grofweg 
45 procent dit jaar. Het instappen 
van een grote Amerikaanse beleg-
ger heeft daar niets aan veran-
derd. “We staan er überhaupt 
niet slecht voor”, zegt Christian 
Sewing na het drinken van een ge-
wone kop koffie. “We hebben onze 
balans opgeruimd. Met de kosten 
gaan we in de juiste richting.” 
Hij rekent erop dat de bank dit 
jaar weer winst zal maken. “Onze 
focus gaat uit naar het nakomen 
van de beloften die het manage-
ment heeft gedaan”, zegt Sewing 
op vragen over een eventuele fusie 
met Commerzbank.

De invloedrijke bankier ziet 
‘vier à vijf’ grote onzekerheden in 
de wereld. De Brexit bezorgt Se-
wing naar eigen zeggen de meeste 
kopzorgen omdat het uittreden van 
het Verenigd Koninkrijk voor on-
zekerheid kan zorgen. De kapitaal-
markten zijn volgens hem minder 
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gevoelig voor de problematiek in 
Italië. Deutsche Bank heeft grote 
problemen gehad met de internati-
onale zakenbankactiviteiten. Maar 
de topman laat er geen twijfel over 
bestaan dat Deutsche Bank een 
internationale speler blijft.

Uit de laatste periodieke stress-
test van de Europese Bankauto-
riteit bleek dat banken redelijk 
gezond zijn, maar beleggers belo-
nen dat niet. Als de bedrijvigheid 
terugvalt, zal de kredietverlening 
ook minder gul worden en kan de 
winstgroei van banken in Europa 
onder druk komen te staan.

NIET GERUST
Holger Schmieding, hoofdeco-
noom van Berenberg Bank, is niet 
gerust op Italië. “Een potentiële 
Italiaanse schuldencrisis blijft het 
grootste risico voor de eurozone. 
Die kan zich in 2019 manifesteren, 
maar het lijkt waarschijnlijker dat 
Italië voortmoddert tot de volgen-
de recessie die de onderliggende 
zwakte van de Italiaanse econo-
mie aan het licht brengt.” 
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